
ZÁPIS Č. 5/ 2008(196) 
ZE ZASEDÁNÍ  AKADEMICKÉHO SENÁTU  VUT  KONANÉHO DNE  22. DUBNA  2008   

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ  OD 9:00 HODIN 
 
Přítomni: viz prezenční listina (celkem 21 členů AS VUT) 

Omluveni: Kunovský/FIT 

Neomluveni: Kareš/FA, Čechová/FSI 

Hosté: rektor Rais, prorektoři Jura, Kotoul, Švec, kvestor Kotek,  
 tisková mluvčí Vanýsková, doc. Münsterová, RNDr. Lepková/CESA,  

ředitel KaM Ing. Grulich, Ing. Žáková – vedoucí EO KaM 
studenti M. Hrubý/FAST, M. Hrušovský/FIT, P. Pospíchal/FIT 

PROGRAM JEDNÁNÍ: 

1. Zahájení jednání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení zápisu ze zasedání AS VUT ze dne 8. 4. 2008 
4. Informace rektora a prorektorů  
5. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol 
6. Statut VUT 
7. Rozpočet VUT v Brně na rok 2008 
8. Problematika KaM 
9. Ekonomické záležitosti 
� Výroční zpráva o hospodaření VUT v Brně za r. 2007  
� Různé ekonomické záležitosti – staženo z programu 

10. Legislativní záležitosti  
� Volební a jednací řád AS VUT  
� Časový rámec voleb do AS VUT v r. 2008 
� Disciplinární řád pro studenty VUT 
� Organizační řády dalších součástí VUT 
� Různé legislativní záležitosti – staženo z programu 

11. Pedagogické záležitosti – staženo z programu  
12. Různé 

 

PRŮBĚH JEDNÁNÍ: 
 
1. ZAHÁJENÍ JEDNÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 

Předseda AS VUT doc. Dalík zahájil jednání v 9:00 hod. Přivítal rektora Raise, prorektory, přítomné hos-
ty i členy AS VUT a omluvil nepřítomnost prorektora Fialy a prorektora Nového. Do funkce skrutátorů 
byli navrženi Ing. Roupec a doc. Gescheidtová.  

Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory Ing. Roupce a doc. Gescheidtovou.  
Hlasování: pro – 19  hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ 

Ing. Hanušová vzhledem k obsáhlému programu doporučila, aby bylo jednání zkráceno tím, že některé 
body budou vypuštěny. Předseda AS doc. Dalík souhlasil s názorem Ing. Hanušové a sdělil, že některé 
body budou vypuštěny, některé operativně zkráceny. Z programu byly staženy body „Různé ekonomické 
záležitosti“, „Různé legislativní záležitosti“ a na doporučení předsedkyně pedagogické komise RNDr. 
Krupkové i celý bod „Pedagogické záležitosti“.     

Navržený program zasedání byl  s výše uvedenými změnami schválen. 
Hlasování:  pro – 19  hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 



3.  SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 4/2008 

K zápisu nebyla vznesena žádná písemná ani ústní připomínka. 

Návrh usnesení AS č.  2: 
AS VUT schvaluje zápis ze zasedání AS VUT č. 4/2008 konaného dne 8. dubna 2008. 
Hlasování:  pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
4.  INFORMACE REKTORA A PROREKTORŮ 

¾ Rektor Rais 

� Návštěva Eurokomisaře Jána Figeľa se uskuteční dne 24. 4. 2008.  
� Dne 8. 4. 2008 proběhlo jednání ředitelů brněnských ústavů AV ČR a rektorů brněnských VŠ zainte-

resovaných v CEITEC – odvolání jednatele, zastupujícího v CEITEC AV, konají se pravidelná jedná-
ní o velkých projektech (ředitelé AV ČR + kvestoři MU a VUT).  

 
¾     prorektor Švec 

� Dne 23. 4. 2008 se v prostorách Centra VUT bude konat koncert pro zahraniční studenty v Brně 
s názvem Musica Lingua Universa.  

 
¾ prorektor Jura 

� Na CVIS probíhá implementace SZZ pod IS APOLLO, bude používat FEKT, FCH a FP. Pro FCH 
a FP to bude poprvé – princip: tajemník komise SZZ má k dispozici počítač a tiskárnu – pracuje on-
line s APOLLEM, na závěr vytiskne protokol a komise ho podepíše.  

 
¾ prorektor Kotoul 
� Dne 16. 4. 2008 proběhla neformální schůzka s místopředsedou AV ČR prof. Drahošem ohledně 

vztahu CEITEC versus CESLAB, prof. Drahoš obhajoval projekt CESLAB a vyslovil názor, že by se 
mohl částečně financovat z priority 3.1 OP VaVpI sic!  

� Prorektor Kotoul informoval o novém modulu v APOLLU – hodnocení součástí, který poskytuje 
informace o efektivitě výzkumu na jednotlivých fakultách a ústavech VUT.  

 
5. INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL  

Doc. Münsterová podala informaci o studentském projektu evropské asociace s názvem „Názory studentů 
na rozdíl mezi ideálním a reálným stavem v oblasti vysokoškolského vzdělávání“, který je řešen ve spo-
lupráci anglických a jiných evropských univerzit včetně VUT a požádala členy AS VUT o pomoc 
při provedení ankety studentů VUT. Materiály budou rozeslány všem členům AS VUT e-mailem po za-
sedání AS včetně upozornění, že CVIS nyní také odesílá celoplošné upozornění na existenci tohoto pro-
jektu všem studentům VUT včetně doporučení  k vyplnění dotazníku a k jeho odeslání přímo hlavním 
řešitelům projektu do Anglie.  
 

6. STATUT VUT 

Rektor Rais předložil AS VUT ke schválení Statut VUT ve verzi, v níž byl upraven článek 21 týkající se 
zřízení Disciplinární komise VUT a bylo modifikováno ustanovení článku 17 týkající se voleb do AS 
VUT v případě, kdy VUT nemá žádný vysokoškolský ústav (členové AS VUT obdrželi tento návrh e-
mailem dne 9. 4. 2008). Navržené změny statutu byly projednány na zasedání LK AS VUT dne 15. 4. 
2008 za účasti rektora Raise a kvestora Kotka. Zápis z jednání LK obdrželi členové AS VUT e-mailem 
dne 18. 4. 2008. Předsedkyně LK doc. Lhotáková uvedla, že legislativní komise dne 15. 4. 2008 po pro-
jednání navržených změn přijala usnesení, že nemá připomínky k předloženým změnám ve Statutu VUT, 
včetně úpravy článku 21 provedeném na zasedání LK a po vyřešení připomínky týkající se článku 17 
odst. 2 písm. b). Na základě tohoto jednání legislativní komise byly Správním odborem Rektorátu v návr-
hu změn Statutu VUT provedeny poslední úpravy a nový návrh byl vedením VUT předložen a následně 
rozeslán všem členům AS VUT e-mailem dne 20. 4. 2008 s těmito úpravami:   

9 Článek 17 odst. 2 písm. b): Byl vypuštěn návrh, který předepisoval volbu dvou zástupců dalších sou-
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částí do AS VUT v případě, že na VUT není zřízen žádný vysokoškolský ústav. Návrh porušoval 
podmínku, danou § 8 odst. 1 zákona č. 111/1998 Sb., že nejméně jednu třetinu AS VŠ tvoří studenti. 

9 Článek 21 odst. 1: Bylo vypuštěno písmeno b) – ustanovení, že Disciplinární komise VUT projednává 
disciplinární přestupky všech studentů VUT, týkající se porušení povinnosti platit poplatky za překro-
čení standardní doby studia o více, než 1 rok. 

9 Článek 38 byl doplněn o právo ředitele VŠ ústavu podávat návrhy na udělení statutu emeritního pro-
fesora.  

Vzhledem k tomu, že členové AS VUT nevznesli k předloženému návrhu žádné další připomínky, AS 
VUT hlasoval o schválení nového znění Statutu VUT.  

Návrh usnesení AS č. 3: 
AS VUT schvaluje nové znění Statutu VUT ze dne 20. 4. 2008.  
Hlasování:  pro – 18 hlasů, proti – 1 hlas, zdržel se hlasování – 1 hlas.  
 
 
7. ROZPOČET VUT V BRNĚ NA ROK 2008 

Návrh Rozpočtu VUT v Brně na rok 2008 byl členům AS VUT rozeslán e-mailem dne 12. 3. 2008. Usku-
tečnilo se pět jednání EK AS VUT – 25. 3. 2008, 1. 4. 2008, 7. 4. 2008, 15. 4. 2008 a 22. 4. 2008 – hodi-
nu před začátkem zasedání AS VUT. Předseda EK RNDr. Popela sdělil, že na všech těchto jednáních byl 
předložený návrh rozpočtu podrobně projednáván, finanční prostředky vyčleněné pro CVIS byly diskuto-
vány za účasti ředitele CVIS Marušince a prorektora Jury, finanční prostředky vyčleněné pro ICV za 
účasti ředitele Ing. Bejčka, pro Ústřední knihovnu za účasti ředitele Ing. Fasury. Na jednání EK AS VUT 
dne 15.4. 2008 byla jednomyslně přijata následující usnesení:  

Usnesení EK č. 1: 
EK AS VUT doporučuje AS VUT schválit Rozpočet VUT na rok 2008 po blokování odpovídajících částek 
rozpočtů KaM a CVIS do vyjasnění podstatných otázek, dále po doplnění informací o rozpočtech ICV 
a ÚSI, a po vyjasnění možností posílení rezerv. 

Usnesení EK č. 2: 
EK AS VUT žádá, aby využití navýšení finančních prostředků pro osobní ohodnocení bylo maximálně 
zaměřeno na zkvalitnění řízení součástí a rozvoj VUT v době transformace VŠ. 

Usnesení EK č. 3: 
EK AS VUT na základě dnešního (15. 4.) jednání rektora a kvestora VUT s předsedou AS VUT a předsedy 
komisí ukládá předsedovi EK seznámit bezodkladně kvestora VUT s připomínkami k návrhu Rozpočtu 
VUT na rok 2008 tak, aby mohly být včas zodpovězeny a zapracovány. 

Tato usnesení byla předsedou EK předána kvestoru Kotkovi s podrobnými upřesňujícími komentáři. 
RNDr. Popela informoval kvestora, že členové EK na základě stanoviska tajemníků citovaného na minu-
lém zasedání AS VUT diskutovali vyčleněné finanční prostředky v rozpočtu VUT pro CVIS s prorekto-
rem Jurou a ředitelem Marušincem. Jejich argumenty byly následně opět diskutovány některými členy 
EK s tajemníky fakult. S ohledem na to, že po upozornění tajemníků nadále není jasné, jak např. určit 
podíl některých finančních prostředků pro služby fakultám nebo zda některé rozpočtované částky nejsou 
duplicitní, je dle názoru EK nutné pokračovat v jednání za účasti tajemníků fakult a jimi přizvaných fa-
kultních odborníků. Protože ale odklad schválení rozpočtu není v zájmu EK, navrhuje EK určitou část 
prostředků do vyjasnění blokovat. Na základě diskuse o finančních prostředcích vyčleněných v rámci 
rozpočtu pro ICV na půdě EK za přítomnosti kvestora VUT a ředitele ICV bylo dohodnuto zaslání pod-
kladů k důvodům meziroční změny částky na vzdělávání zaměstnanců (viz dříve ESF projekty v určité 
výši, dále pokles letos a plán pro příští rok, aj.) a dále zaslání podkladů k mezifakultní výuce s tím, že 
přítomní členové EK doporučili přijmout usnesení zdůrazňující, že problém výuky humanitních předmětů 
je nutné řešit koncepčně, jinak nebude možné ICV přidělit obdobnou dotaci v r. 2009. Ve vztahu ke kal-
kulaci částky pro ÚSI na jeho nové magisterské programy členové EK souhlasili s návrhem RNDr. Krup-
kové vyžádat si detailnější zdůvodnění přidělené částky, než jen kalkulací pomocí počtu studentů. Dále 
předseda EK RNDr. Popela na základě doporučení ekonomické komise jednal s kvestorem o možnostech 
úspor s cílem posílení rezerv zejména v oblasti plánovaných investic tak, aby byl objem vyměňovaných 
neinvestičních prostředků za prostředky investiční v tomto roce snížen (diskuse o výši jednotlivých částek 
po jejich meziročním srovnání a o možnostech úspor).  
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Návrh rozpočtu byl kvestorem Kotkem upraven v návaznosti na připomínky vznesené EK AS VUT 
(kvestor všechny akceptoval) a rozeslán všem členům AS VUT e-mailem dne 21. 4. 2008. 

Stanovenou výši rozpočtu ÚSI vysvětlil kvestor: „Návrh příspěvku ve výši 50 % ročního předpokládané-
ho objemu příspěvku určeného dle normativu vychází ze skutečnosti, že již v současné době musí být 
zabezpečovány veškeré přípravné činnosti pro zahájení výuky akreditovaného studijního programu ve 
druhém pololetí roku 2008. Např. již dnes musí být zabezpečena činnost studijního útvaru ÚSI. S respek-
továním skutečnosti, že se obtížně stanovuje reálný objem nezbytně realizovaných činností (a jejich fi-
nanční náročnost) před vlastním zahájením studia v první polovině roku, je navrženo financování na celé 
druhé pololetí roku 2008.“  

Na základě jednání s EK AS VUT zaslal ředitel ICV Ing. Bejček ekonomické komisi informace o průbě-
hu a výsledcích interního vzdělávání v minulém období, zdůvodnění současného požadavku a předpoklad 
financování v období trvání Programového období 2007 až 2013 – Interní vzdělávání v rámci ESF pro-
jektu, Kurzy realizované v rámci ESF projektu, Přehled kurzů 2008. Dále Ing. Bejček zaslal předsedkyni 
pedagogické komise AS VUT RNDr. Krupkové pracovní podklady, které byly vedení VUT poskytnuty 
již v době, kdy ICV existovalo pod názvem CEVAPO. Dále jí sdělil, že pro ICV je důležité realizovat 
přijaté koncepční řešení co nejdříve. Proto jsou pracovníci ICV, kteří organizují a zajišťují výuku huma-
nitních předmětů pro fakulty, připraveni ve spolupráci s EK AS VUT poskytnout další podklady 
a diskutovat optimální způsob zajištění výuky humanitních předmětů na VUT v Brně. V minulém roce 
ICV ukončil projekt ESF s názvem "Výuka humanitních předmětů na VUT v Brně" a v letošním roce 
dosud na rozvoj výuky humanitních předmětů žádné RP ani jiné finanční zdroje neexistují. 

Bezprostředně před zasedáním AS VUT přijala EK AS VUT tato usnesení: 

Usnesení EK č. 1: 
EK AS VUT doporučuje AS VUT přijmout usnesení, ve kterém žádá vedení VUT o vypracování koncepce 
řešení výuky humanitních předmětů na VUT.   

Usnesení EK č. 2: 
EK AS VUT na základě diskuse s kvestorem Kotkem navrhuje, aby byl snížen objem výměny neinvestič-
ních prostředků o 5 mil. Kč a přesunuty prostředky do investiční rezervy  ve výši 5 mil. Kč  v  souvislosti 
s pozastavením zahájení některých stavebních akcí.  

Usnesení EK č. 3: 
EK AS VUT v zájmu dodržování hospodárnosti a účelného vynakládání finančních prostředků KaM po-
žaduje postupné uvolňování prostředků z rozpočtu KaM.  

Usnesení EK č. 4: 
EK AS VUT po projednání stanoviska tajemníků, následném vyjádření prorektora pro IS a ředitele CVIS 
a diskusi členů EK s tajemníky doporučuje vyvolat jednání zainteresovaných stran (EK, tajemníků fakult 
a jimi přizvaných expertů na IS, členů RIS, ředitele CVIS, prorektora pro IS) k zodpovězení všech otázek 
a vyjasnění připomínek. Do té doby doporučuje částky rozpočtu z dotace ve výši 3,4 mil (viz též položky 
uvedené tajemníky: dotace a fondy) a 2.6 mil hospodářského výsledku pro CVIS převést do rezervy AS 
VUT. EK doporučuje, aby o jejich uvolnění pro CVIS, případně dalším určení rozhodl AS po uvedeném 
jednání. 

Usnesení EK č. 5: 
EK AS VUT doporučuje AS VUT přijmout následující usnesení: AS VUT ukládá předsedovi AS VUT 
a tajemnici AS v souvislosti s blížícím se koncem funkčního období AS VUT shromáždit a přehledně zpra-
covat všechny dostupné informace o aktivitách členů AS VUT v komisích a poradních orgánech na úrovni 
VUT a RVŠ tak, aby byli noví členové AS VUT informováni, jaké aktivity převezmou a budou rozvíjet 
v dalším období.  

Následovala  diskuse účastníků zasedání, ve které vystoupili zejména prorektor Jura, RNDr. Krupková, 
RNDr. Popela, kvestor Kotek, doc. Korytárová a Ing. Hanušová. Prorektor Jura v souvislosti 
s diskutovanými finančními prostředky vyčleněnými v rozpočtu pro CVIS poukázal na to, v jak velkém 
rozsahu je na VUT využívána informační technika, která prorůstá do všech technických oborů i do oblasti 
organizačně řídící (které dle jeho názoru v minulosti nebyla věnována dostatečná pozornost). Vyslovil 
obavu, vyplývající z výše zmiňovaného zápisu z porady tajemníků, že tendence podceňovat informační 
techniku pokračuje. RNDr. Krupková sdělila, že diskuse na EK proběhla zejména s cílem vyjasnit finanč-
ní toky předloženého rozpočtu.  
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Na žádost AS VUT předložil kvestor jménem vedení VUT doplněk návrhu Rozpočtu VUT v Brně na rok 
2008 v těchto položkách: Částka 5 mil. Kč na přístavbu objektu C3 se převede do rezervy investic, částka 
20 mil. Kč na rekonstrukci opláštění budovy A1 se snižuje na 15 mil. Kč, rezerva AS VUT se zvyšuje z 1 
mil. Kč na 6 mil. Kč a částka na výměnu neinvestic za investice se snižuje ze 70 mil. na 65 mil. Kč.  

Poté členové AS VUT zformulovali a schválili níže uvedená usnesení č. 4 – 6 k předloženému Návrhu 
Rozpočtu VUT na rok 2008.  

Návrh usnesení AS č. 4: 
AS VUT po projednání stanoviska tajemníků v EK AS, následném vyjádření prorektora pro IS a ředitele 
CVIS a diskusi členů EK s tajemníky ukládá předsedovi EK AS VUT, aby ve spolupráci s prorektorem 
Jurou inicioval jednání zainteresovaných stran (EK, tajemníků fakult a jimi přizvaných expertů na IS, 
členů RIS, ředitele CVIS, prorektora pro IS) k zodpovězení všech otázek a vyjasnění připomínek. Do té 
doby doporučuje částku rozpočtu z dotace CVIS ve výši 3,4 mil. Kč převést do rezervy AS VUT. AS 
VUT doporučuje, aby o jejím uvolnění pro CVIS, případně dalším určení, rozhodl AS VUT po uvedeném 
jednání do konce června 2008. 
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 1 hlas, zdržel se hlasování  – 1hlas.  

Návrh usnesení AS č. 5: 
AS VUT v zájmu dodržování hospodárnosti a účelného vynakládání finančních prostředků KaM požadu-
je, aby  VUT postupně uvolňovalo Kolejím a menzám VUT v Brně dotaci MŠMT na stravování a ubyto-
vání.  
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0  hlasů, zdržel se hlasování  – 2 hlasy.  

Návrh usnesení AS č. 6: 
AS VUT schvaluje Rozpočet VUT v Brně na rok 2008 ve znění doplněném na dnešním zasedání.  
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování  – 0 hlasů.  
 
Předsedkyně LK AS VUT doc. Lhotáková poděkovala jménem AS VUT předsedovi EK AS VUT a celé 
ekonomické komisi za práci vynaloženou při projednávání předloženého návrhu Rozpočtu VUT na r. 
2008.  
 
 
8. PROBLEMATIKA KAM 

V souladu s usnesením UAS č. 7 přijatém na zasedání AS VUT č. 3/2008 byly předsedou EK RNDr. Po-
pelou shromážděny veškeré připomínky od členů akademické obce VUT. Tyto připomínky byly předse-
dou AS doc. Dalíkem zpracovány do jednoho dokumentu, který byl rozeslán všem členům AS VUT e-
mailem dne 9. 4. 2008. Na základě těchto podkladů byl zpracován ve spolupráci předsedy AS VUT 
s předsedou EK materiál „Shrnutí připomínek a námětů AO VUT v Brně ke KaM“ (rozeslán členům EK 
e-mailem dne 21. 4. 2008), který komise předběžně projednala bezprostředně před zasedáním AS.  

Projednání tohoto bodu se zúčastnili ředitel KaM Ing. Grulich, vedoucí EO KaM Ing. Žáková a studenti 
M. Hrušovský a P. Pospíchal. Cílem jednání bylo vytvořit návrh AS VUT na otázky a náměty pro připra-
vované kontroly činnosti KaM.  

Ing. Hanušová podala návrh, aby dokument „Shrnutí připomínek a námětů AO VUT v Brně ke KaM“ byl 
projednán na uzavřeném pracovním jednání AS VUT a zástupců vedení VUT. AS VUT tento návrh ak-
ceptoval.   

Návrh usnesení AS č. 7 
AS VUT schvaluje přerušení veřejného zasedání AS VUT a projednání zpracovaného dokumentu „Shrnu-
tí připomínek a námětů AO VUT v Brně ke KaM“ na uzavřeném pracovním jednání členů AS VUT.  
Hlasování:  pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 
Po ukončení uzavřeného pracovního jednání členů AS VUT přijal AS VUT následující usnesení.  

Návrh usnesení AS č. 8:  
AS VUT na svém uzavřeném pracovním jednání byl seznámen s připomínkami akademické veřejnosti. 
Z toho první skupinu připomínek předává DR KaM a vedení VUT, druhou skupinu připomínek a námětů 
považuje za důvěrný materiál, který bude v této podobě předán vedení VUT a AS o něm bude dále jednat 
na dalším zasedání.  
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Hlasování:  pro – 14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Po zahájení veřejného jednání předal ředitel KaM Ing. Grulich členům AS VUT pracovní verzi Výroční 
zprávy KaM za rok 2007 ze dne 18. 4. 2008, neschválenou Dozorčí radou KaM a přednesl prezentaci na 
téma provoz a činnosti KaM – bude všem členům rozeslána AS VUT po skončení zasedání. V následující 
krátké diskusi byly Ing. Grulichovi kladeny dotazy týkající se zejména předpokládaného zrušení dotací na 
stravování, výpočtu nákladů na 1 jídlo, nákladů na suroviny, odvodu daně a nákladů na provoz. Prezenta-
ce studenta M. Hrušovského obsahovala zejména podrobně zpracované grafy zobrazující cenový vývoj 
v menzách VUT za měsíce únor a březen 2008 a porovnání cen jídel a způsobu zveřejňování gramáží 
v menzách VUT s menzami MU. Na závěr sdělil, že pevně věří, že na kladené otázky odpoví připravova-
né kontroly. Ředitel KaM Ing. Grulich rovněž uvedl, že připravované kontroly vítá a vyslovil přesvědče-
ní, že odhalí skutečné důvody poklesu a navyšování cen a veškeré další nejasnosti.  
V závěru diskuse předseda ekonomické komise RNDr. Popela v reakci na některá vystoupení zdůraznil, 
že problémy AO s KaM není možné bagatelizovat a zdůvodnil, proč se AS VUT problémem petice KaM 
zabývá. Zdůraznil, že jestliže byla sepsána petice, kterou podepsalo přes 5 000 členů akademické obce 
VUT, pak je povinností AS VUT, představitele akademické obce, se jí zabývat. Je nutné hledat podstatné 
důvody, které ke vzniku a velké podpoře petice vedly. Uvedl, že ze skončeného uzavřeného pracovního 
jednání i z navazujícího veřejného zasedání je zřejmá snaha vše řešit ve věcné rovině. Pokud problémy 
nebudou řešeny a VUT nebude mít i díky nim studenty, pak skutečně nebude muset řešit ani problém 
Kolejí a menz. Základním úkolem AS je proto v rámci svých pravomocí a svých možností zabývat se 
otázkou fungování VUT a do této oblasti patří i Koleje a menzy. 
Rektor Rais na závěr konstatoval, že je třeba zlepšit zejména informovanost akademické obce VUT. Ne-
vidí jiné, lepší řešení, jak záležitost petice vyřešit a dojít k pravdě, než že bude provedeno důkladné šetře-
ní dle vytvořených souhrnných otázek. KaM mají v rámci VUT své významné, historickým vývojem 
vytvořené místo. Je třeba, aby problematika KaM byla dále řešena na úrovni DR KaM a vedení školy. 
 
 
9. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 
� Výroční zpráva o hospodaření VUT v Brně za r. 2007 

Výroční zpráva byla členům AS VUT rozeslána e-mailem dne 7. 4. 2008, takže dosud neuplynula čtyřtý-
denní předkládací lhůta pro její schválení. Zpráva bude projednána na zasedání EK AS VUT dne 29. 4. 
2008 a předložena AS VUT ke schválení dne 6. 5. 2008.  
 
� Různé ekonomické záležitosti – tento bod byl stažen z programu jednání.  
 
 
10. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI  
 
� Volební a jednací řád AS VUT 

Bezprostředně před zasedáním AS VUT dne 8. 4. 2008 byl AS VUT předložen nový návrh VJŘ AS VUT, 
který nebyl zpracován dle původního požadavku vedení VUT, aby zastoupení akademických pracovníků 
vysokoškolských ústavů v AS VUT bylo na stejné úrovni jako zastoupení akademických pracovníků fa-
kult VUT. Na základě několika jednání předsedy AS s rektorem a kvestorem, dále na společném jednání 
rektora a kvestora s předsedy AS a pracovních komisí AS, uzavřených na zasedání LK AS VUT dne 15. 
4. 2008, rozhodl rektor, že AS VUT bude k projednání a schválení předložena varianta VJŘ AS VUT, 
v níž bude zastoupení akademických pracovníků VŠ ústavů v AS VUT odpovídat výše uvedenému pů-
vodnímu požadavku vedení VUT a budou upřesněny formulace ustanovení o doplňovacích volbách do 
AS VUT. Přípravou nového znění byla pověřena Mgr. Pavlíková. Návrh s tímto upřesněním byl členům 
AS VUT rozeslán dne 20. 4. 2008 a bude dále projednán na zasedání LK v úterý dne 29. 4. 2008 tak, aby 
byl ke schválení připraven na zasedání AS VUT dne 6. 5. 2008.  
 
� Časový rámec voleb do AS VUT v r. 2008 

Předsedkyně LK AS VUT doc. Lhotáková sdělila, že LK AS VUT dlouhodobě pracovala na přípravě níže 
uvedené aktualizace časového rámce voleb do AS VUT v roce 2008.  
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PŘEDPOKLÁDANÝ ČASOVÝ RÁMEC VOLEB DO AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT: 

 
Dne 22. 4. 2008 – zasedání AS VUT 
� zveřejnění předpokládaného časového rámce průběhu voleb do AS VUT v r. 2008 
 
Dne 3. 6. 2008 – zasedání AS VUT 
� vyhlášení voleb do AS VUT a schválení harmonogramu voleb do AS VUT; 
� výzva akademickým senátům fakult ke jmenování zástupce do volební komise VUT pro volby do AS 

VUT; 
 
Do 24. 6. 2008 
� akademické senáty fakult sdělí písemně jméno zástupce do volební komise VUT pro volby do AS 

VUT Kanceláři AS VUT na adresu cardova@ro.vutbr.cz ; 
 
Dne 27. 6. 2008 – zasedání AS VUT 
� jmenování předsedy a členů volební komise VUT pro volby do AS VUT; 
 
Dne 6. 10. 2008 
� zveřejnění kandidátních listin všech volebních obvodů, na kterých musí být zařazeni všichni navržení 

kandidáti, kteří s kandidaturou souhlasí; 
 
Od 13. 10. – 15. 10. 2008 
� ve všech volebních obvodech probíhají volby do AS VUT; 
 
Do 17. 10. 2008 do 12:00 hodin 
� fakultní volební komise předají písemné protokoly o volbách volební komisi VUT prostřednictvím 

Kanceláře AS VUT, Centrum VUT v Brně, Antonínská 1; 
 
Dne 22. 10. 2008  
� volební komise VUT svolá ustavující zasedání AS VUT na 29. října 2008 
 
Dne 29. 10. 2008  
� USTAVUJÍCÍ ZASEDÁNÍ NOVĚ ZVOLENÉHO AS VUT, NA KTERÉM VOLEBNÍ KOMISE VUT PŘEDÁ 

OSVĚDČENÍ O ZVOLENÍ JEDNOTLIVÝM ČLENŮM. 
 
Harmonogram voleb do AS VUT pro funkční období říjen 2008 až říjen 2011 může AS VUT schválit 
teprve poté, co MŠMT zaregistruje nové znění Volebního a jednacího řádu AS VUT, umožňující volit do 
AS VUT akademické pracovníky a studenty z vysokoškolského ústavu ÚSI a akademické pracovníky 
z dalších součástí VUT. Lze předpokládat, že AS VUT harmonogram schválí začátkem června 2008.  
 
� Disciplinární řád pro studenty VUT  

Disciplinární řád pro studenty VUT byl AS VUT předložen dne 8. 4. 2008, v definitivní formě s novými 
úpravami dne 20. 4. 2008.   
 
� Organizační řády dalších součástí VUT 

Návrh vzorové struktury organizačních řádů dalších součástí VUT byl předložen všem členům AS VUT k 
připomínkám. Na jejich základě připraví LK AS VUT definitivní podobu tohoto dokumentu a bude inici-
ovat tvorbu organizačních řádů všech dalších součástí VUT.  
 
� Různé legislativní záležitosti – tento bod byl stažen z programu jednání.  
 
 
11. PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 
Tento bod byl stažen z programu jednání.  
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12. RŮZNÉ 
 
� AS VUT hlasoval o schválení níže uvedeného usnesení. 
  

Návrh usnesení AS č. 9: 
AS VUT ukládá předsedovi AS VUT v souvislosti s blížícím se koncem funkčního období AS VUT 
shromáždit a přehledně zpracovat všechny dostupné informace o aktivitách členů AS VUT 
v komisích a poradních orgánech na úrovni VUT a RVŠ tak, aby byli noví členové AS VUT informo-
váni, jaké aktivity převezmou a budou rozvíjet v dalším období.  
Hlasování:  pro – 14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

� Kvestor Kotek předběžně informoval o předložení majetkoprávních záležitostí, které budou projedná-
vány Správní radou VUT a ke kterým by se měl AS VUT vyjádřit – vybudování apartmánového do-
mu v sousedství současných Listových kolejí  a infrastruktura areálu PPV.  (Nevím, je-li to dobře) 

� Příští zasedání EK AS VUT se bude konat v úterý dne 29. 4. od 8:00 hodin a LK AS VUT ve stejný 
den od 11:00 hod.   

 
 
 

 
 

± ± ± 
 

USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 5/2008 DNE  22. 4. 2008 
 
UAS č. 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory Ing. Roupce a doc. Gescheidtovou.  
 
UAS č. 2 
AS VUT schvaluje zápis ze zasedání AS VUT č. 4/2008 konaného dne 8. dubna 2008. 
 
UAS č. 3 
AS VUT schvaluje nové znění Statutu VUT ze dne 20. 4. 2008.  
 
UAS č. 4 
AS VUT po projednání stanoviska tajemníků v EK AS, následném vyjádření prorektora pro IS a ředitele 
CVIS a diskusi členů EK s tajemníky ukládá předsedovi EK AS VUT, aby ve spolupráci s prorektorem 
Jurou inicioval jednání zainteresovaných stran (EK, tajemníků fakult a jimi přizvaných expertů na IS, 
členů RIS, ředitele CVIS, prorektora pro IS) k zodpovězení všech otázek a vyjasnění připomínek. Do té 
doby doporučuje částku rozpočtu z dotace CVIS ve výši 3,4 mil. Kč převést do rezervy AS VUT. AS 
VUT doporučuje, aby o jejím uvolnění pro CVIS, případně dalším určení, rozhodl AS VUT po uvedeném 
jednání do konce června 2008. 
 
 
UAS č. 5 
AS VUT v zájmu dodržování hospodárnosti a účelného vynakládání finančních prostředků KaM požadu-
je, aby  VUT postupně uvolňovalo Kolejím a menzám VUT v Brně dotaci MŠMT na stravování a ubyto-
vání.  
 
UAS č. 6 
AS VUT schvaluje Rozpočet VUT v Brně na rok 2008 ve znění doplněném na dnešním zasedání.  
 
UAS č. 7 
AS VUT schvaluje přerušení veřejného zasedání AS VUT a projednání zpracovaného dokumentu „Shrnu-
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tí připomínek a námětů AO VUT v Brně ke KaM“ na uzavřeném pracovním jednání členů AS VUT.  
 
UAS č. 8 
AS VUT na svém uzavřeném pracovním jednání byl seznámen s připomínkami akademické veřejnosti. 
Z toho první skupinu připomínek předává DR KaM a vedení VUT, druhou skupinu připomínek a námětů 
považuje za důvěrný materiál, který bude v této podobě předán vedení VUT a AS o něm bude dále jednat 
na dalším zasedání.  
 
UAS č. 9 
AS VUT ukládá předsedovi AS VUT v souvislosti s blížícím se koncem funkčního období AS VUT shro-
máždit a přehledně zpracovat všechny dostupné informace o aktivitách členů AS VUT v komisích a po-
radních orgánech na úrovni VUT a RVŠ tak, aby byli noví členové AS VUT informováni, jaké aktivity 
převezmou a budou rozvíjet v dalším období.  

 

 
Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 6. května  2008 od 9:00 hodin 

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 
 
 
 
V Brně dne 30.  4.  2008 
 
 
 
 
 
 
     Petr Donth, v. r.                                                                           Doc. RNDr. Josef Dalík, CSc., v. r. 
předseda SK AS VUT                                                                                    předseda AS VUT 
 
 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
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